
دبیر نمایشگاه اینوتکس ۲۰۲۴ اعلام کرد

برگزاری جشنواره ای برای رونمایی 
از دستاوردهای فناورانه در اینوتکس 

۲۰۲۴
دبیر نمایشــگاه اینوتکس ۲۰۲۴ از برگزاری جشــنواره ای برای رونمایی از دســتاوردهای فناورانه 

در اینوتکس ۲۰۲۴ خبر داد و گفت: این جشــنواره به منظــور معرفی آخرین فناوری های 
نوین کشور در نمایشگاه اینوتکس برگزار می شود.به گزارش ایسنا، سجاد عباسی با اشاره به 
برگزاری جشنواره پیشــگامان در اینوتکس ۲۰۲۴، گفت: برپایی پاویون محصولات فناورانه 
برتر کل کشور و رونمایی از محصولات با فناوری پیشرفته از برنامه های این جشنواره است.

وی افزود: عدم معرفی محصول یا نوع ارتقاء یافته آن در نمایشگاه ها، جشنواره ها و رسانه های 
داخلی و خارجی کشور، نبود مشابه داخلی، کامل بودن فرایند تجاری سازی و دارا بودن مجوز 
و تأییدیه فنی از جمله شــرایط حضور در این نمایشگاه است.عباسی ادامه داد: محصولات و 
شــرکت های حاضر در این نمایشگاه با حضور مسئولان داخلی و خارجی و مدیران صنایع و 
مشتریان بالقوه این محصولات رونمایی خواهد شد. قرارگیری محصول برتر در سامانه فن بازار 
ملی ایران و پوشــش خبری و تبلیغاتی نیز از جمله مزایای حضور در این نمایشگاه است.بر 
اســاس این گزارش، متقاضیان از شرکت های دانش بنیان و فناور می توانند جهت حضور در 
فرآیند ارزیابی انتخاب محصولات برتر فناورانه کشور، از طریق سایت IPF.inotex.com نسبت 
به ثبت نام اقدام کنند. به نقل از روابط عمومی پارک فناوری پردیس، نمایشــگاه بین المللی 
فنــاوری و نوآوری )اینوتکس ۲۰۲۴( روزهای ۱۸ الی ۲۱ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۳ در پارک 

فناوری پردیس برگزار می شود.

وزیر نفت از تامین نیاز تمام کارخانجات و صنایع کشور با قرارداد جدید گازی خبر 
داد.به گزارش ایسنا، در جلسه عصر امروز ۲۰ اسفند ۱۴۰۲ هیات دولت، جواد اوجی 
در گزارش خــود درباره قرارداد طرح ملی »فشــارافزایی در میدان پارس جنوبی« 
بــا ۴ شــرکت بزرگ ایرانی که بــه ارزش ۲۰ میلیارد دلار به امضا رســید، با بیان 
اینکه این اقدام باید ۸ ســال پیش و در زمان دولت قبل انجام می شــد، خاطرنشان 
کرد: کشــورهای همسایه این اقدام را با کمک شــرکت های خارجی انجام داده اند، 
اما ۴ شــرکت بزرگ ایرانی طرف قرارداد اجرای این پروژه متعهد شــده اند، از تمام 
ظرفیت های داخلی برای اجرای این قرارداد استفاده کنند.وی همچنین عنوان کرد: 

با اجرای این قرارداد، ۹۰ تریلیون فوت مکعب گاز از این میدان برداشت می شود که 
می تواند نیاز تمام کارخانجات و صنایع کشور را تامین کند.وزیر نفت با بیان اینکه با 
اجرای این طرح ۲ میلیارد بشکه میعانات گازی نیز استحصال خواهد شد، افزود: با 
آغاز عملیات اجرایی این طرح ده ها هزار فرصت شغلی هم ایجاد خواهد شد. مهندس 
اوجی درباره میادین نفتی جفیر و ســپهر که روز جمعه با دستور رئیس جمهور به 
شکل رسمی افتتاح شــدند نیز گفت: آماده سازی این میادین تا پیش از این دولت 
تنها ۱۵ درصد پیشرفت داشتند که در مدت ۲ سال و نیم گذشته با تلاش جهادی 

مسئولان و متخصصان وزارت نفت تکمیل و مورد بهره برداری قرار گرفتند.

افت بورس در غیاب فرابورس
در شرایطی که معاملات فرابورس با تاخیر آغاز شد و هم اکنون در جریان است، بازار 
بورس با افت ۳۴۹۷ واحد مواجه شد و شاخص کل بورس به عدد دو میلیون و ۱۶۰ 
هزار واحد رســید.به گزارش ایسنا، امروز شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران با افت 
۳۴۹۷ واحد در رقم دو میلیون و ۱۶۰ هزار و ۲۵۳ واحد ایستاد.شــاخص هم وزن هم 
۹۵۸ واحد کاهش پیدا کرد و به ۷۳۸ هزار و ۸۱۲ واحد رســید.تعداد معاملات امروز 
بورس بیش از ۳۴۴ هزار فقره بود که ارزش آن به ۵۹۴۷ میلیارد تومان رسید.وامید، 
فولاد، ومعادن و فارس بیشترین تاثیر را بر شاخص کل داشتند. از نمادهای پرتراکنش 
نیز می توان به خودرو، خســاپا، فولاد و فملی اشــاره کرد.فرابــورس ایران اما در پی 
اختلال ایجاد شده که از روز گذشته ایجاد شد امروز با تاخیر کار خود را آغاز کرد. بر 
اساس اطلاعیه فرابورس ایران، اختلال ایجاد شده رفع شده و دوره سفارش گیری در 
کلیه بازارها از ســاعت ۱۳:۴۵ لغایت ۱۴ بوده که در این بازه ایجاد، حذف یا ویرایش 
سفارشات امکان پذیر است و پس از آن معاملات به صورت حراج پیوسته از ساعت ۱۴ 

لغایت ۱۷:۳۰ برای تمامی بازارها ادامه خواهد داشت.در حال حاضر، بورس اوراق بهادار 
تهران در وضعیت »بسته« و بازار فرابورس در وضعیت »باز« قرار دارد.
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سخنگوی دولت از افتتاح آزادراه منجیل ـ رودبار، فردا با حضور رئیس جمهوری خبر داد.به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی در حساب کاربری خود 
در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:»هدیه ای به مسافران نوروزی!آزادراه منجیل ـ رودبار فردا با حضور رئیس جمهور افتتاح خواهد شد.تسهیل ترانزیت 
جاده ای، کاهش ســوانح جاده ای و ترافیک آزاردهنده برای اهالی منطقه و مســافران شمال کشور و صرفه جویی در مصرف سوخت، از مزایای تکمیل 

این آزادراه است.«

www.sobh-eqtesad.ir

رونمایی از »هدیه دولت« به مسافران نوروزی با حضور 
رئیس جمهور

info@sobh-eqtesad.ir

نفت در سراشیبی کاهش قیمت 
افتاد

نفت در معاملات روز دوشنبه بازار آسیا، تحت تاثیر نگرانی نسبت به کندی 
تقاضا در چین، به کاهش قیمتی که هفته گذشته داشت، ادامه داد.به گزارش 
ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۵۵ سنت معادل ۰.۷ درصد کاهش، به ۸۱ 
دلار و ۵۳ سنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت 
آمریکا با ۵۷ سنت معادل ۰.۷ درصد کاهش، به ۷۷ دلار و ۴۴ سنت در هر 
بشکه رسید.هر دو شاخص هفته گذشته، تحت تاثیر آمار منفی چین که به 
ضعیف شــدن تقاضا در بزرگترین خریدار جهان اشاره داشت، کاهش پیدا 
کردند و نفت برنت ۱.۸ درصد و شــاخص نفــت آمریکا، ۲.۵ درصد کاهش 
هفتگی رقم زد.هیرویوکی کیکوکاوا، رئیس شرکت »ان اس تردینگ« با بیان 
این که نگرانی ها نســبت به ضعف تقاضای چین، تمدید کاهش تولید اوپک 
پلاس را تحت الشــعاع قرار داد، افزود: سیگنال های گوناگون از آمار اشتغال 
آمریکا، باعث شد معامله گران در قراردادهایشان تغییراتی دهند. با این حال، 
افت قیمت با ریسک ژئوپلیتیکی فزاینده، محدود شد.آماری که هفته گذشته 
منتشر شد، نشان داد رشد اشــتغال آمریکا در فوریه شتاب گرفت اما رشد 
نرخ بیکاری و ملایم شــدن افزایش دستمزد، گزینه کاهش نرخ بهره توسط 
فدرال رزرو در ژوئن را روی میز نگه داشــت.چین هفته گذشته، یک هدف 
رشــد اقتصادی حدود ۵ درصد را برای سال ۲۰۲۴ تعیین کرد که بسیاری 
از تحلیلگران می گویند بدون محرک های بیشتر، هدف بلندپروازانه ای است.

داده های منتشره در پنجشنبه گذشته، نشان داد واردات نفت به چین در دو 
ماه اول ســال در مقایسه با مدت مشابه سال ۲۰۲۳، افزایش یافته است، اما 
نسبت به ماه های قبل، کمتر بوده و روند خرید کمتر توسط بزرگترین خریدار 
نفت در جهان، ادامه یافته است.در بخش عرضه، اعضای اوپک پلاس یکشنبه 
گذشته، توافق کردند کاهش تولید داوطلبانه نفت به میزان ۲.۲ میلیون بشکه 
در روز را در سه ماهه دوم تمدید کنند و در بحبوحه نگرانی ها از رشد جهانی و 
افزایش تولید خارج از گروه، از بازار حمایت بیشتری به عمل آورند.تحلیلگران 
گروه تحقیقاتی Research ANZ در یادداشــتی نوشــتند: با توجه به تمدید 
توافق کاهش تولید داوطلبانه اوپک پلاس تا پایان سه ماهه دوم، این وضعیت 
می تواند بازار را دچار محدودیــت عرضه کند زیرا تقاضا از ضعف فصلی که 
پیدا کرده، بهبود می یابد.مذاکرات آتش بس میان رژیم صهیونیستی و حماس 
متوقف شــده است. به گفته کیکوکاوا، تنش ها در روسیه و همسایگانش هم 
تشدید شد و بیم درگیری احتمالی خارج از اوکراین را به وجود آورده است.بر 
اساس گزارش رویترز، رئیس جمهور مولداوی پنج شنبه گذشته، یک پیمان 
همکاری دفاعی با فرانسه امضا و اعلام کردند روسیه، تلاش ها برای بی ثبات 
کردن کشورش را مضاعف کرده و اگر رئیس جمهور پوتین در اوکراین متوقف 

شد، به این روند ادامه خواهد داد.

عطش ماینرهای بیت کوین 
برای انرژی تندتر شد

پس از سپری کردن زمستان کریپتو، ماینرهای بیت کوین بازگشته و میلیاردها 
دلار برای تجهیزات هزینه کرده و در آستانه نصف شدن پاداش استخراج رمز 
ارز، انرژی عظیمی را مصرف می کنند.به گزارش ایســنا، بیت کوین از زمانی 
که در سال ۲۰۲۲ در بحبوحه ورشکستگی ها و رسوایی های صنعت کریپتو، 
۶۴ درصــد ریزش کرد، افزایش بیش از چهار برابری پیدا کرده اســت.طبق 
داده های گردآوری شــده از سوی ماینر مَگ، از فوریه سال ۲۰۲۳، تعداد ۱۳ 
شرکت از میان برترین شرکت های استخراج کننده رمزارز، برای بیش از یک 
میلیارد دلار رایانه تخصصی، ســفارش داده اند. شرکت »کلین اسپارک« و 
»رایوت پلتفرم« با صرف به ترتیــب ۴۷۳ میلیون دلار و ۴۱۵ میلیون دلار  
هزینه، در میان این ماینرها، پیشتاز بوده اند.این دستگاه ها برای این خریداری 
شــده اند تا به ماینرها کمک کنند بهینگی فعالیت هایشــان را افزایش داده 
و از نرخ هــای بهره مطلوب بهره ببرند. ماینرها در جســت وجوی برق ارزان 
هســتند زیرا از رایانه های پرمصرف برای احــراز تراکنش ها در بلاک چین و 
کســب پاداش در قالب بیت کوین، اســتفاده می کنند.تمامی این فعالیت ها، 
باعث شــده اســت مصرف انرژی ماینرها، به رکورد بالایی صعود کند. طبق 
برآورد کوین متریک، ماینرها ۱۹.۶ گیگاوات برق مصرف کردند که بالاتر از 
۱۲.۱ گیگاوات در مدت مشــابه سال ۲۰۲۳ بود. این میزان، معادل ظرفیت 
برقی اســت که میت واند برق حدود ۳.۸ میلیون خانواده در تگزاس را تامین 
کند که بسیاری از فعالیت های استخراج رمزارز در آنجا متمرکز شده است.

سهام شرکت های استخراج بیت کوین، سال گذشته یکی از بهترین عملکردها 
را داشتند و موفق شدند با فروش اوراق صادره، سرمایه جمع کنند. این علاوه 
بر رشــد ارزش بیت کوین در حســاب های ماینرها بود. بیت کوین در هشتم 
مــارس، به رکورد بالای بیش از ۷۰ هزار دلار صعود کرد.بر اســاس گزارش 
بلومبرگ، زاخاری بردفورد، مدیرعامل و رئیس شــرکت »کلین اسپارک«، با 
بیان این که افزایش قیمت بیت کوین، اجازه داده است اکثر ماینرها، سودآور 

بمانند، افزود: شرکتش در قیمت پایین تر، سودآور بود.

گزیده خبر

وزیر نفت در جلسه هیات دولت خبر داد

تامین نیاز تمام کارخانجات و صنایع کشور با قرارداد جدید گازی

اعطای نشان فتح به فرماندهان کل ارتش و سپاه

سهامدار کردن کارگران در 
سود کارخانه ها

گام  کشور برای دسترسی به سوخت پاک

یک کارشناس حوزه کار بهترین راهکار افزایش قدرت خرید کارگران را اجرای قانون کار دانست و بر ضرورت 
ســهامدار کردن کارگران در سود کارخانه ها تاکید کرد.ناصر چمنی درگفت وگو با ایسنا، درباره راهکارهای 
جایگزین برای افزایش قدرت خرید خانوارهای کارگری ابراز عقیده کرد و گفت: قبلا ســهام کارخانه ها به 
کارگران داده می شد یا کارگران را در سود کارفرما شریک می کردند و از این طریق بنیه خانوارهای کارگری 
تقویت می شد.وی افزود: در قانون کار مزایای رفاهی و انگیزه ای از قبیل پاداش افزایش تولید و سود سالانه 

دیده شده و کارگران و نمایندگان کارگری با کارفرما قرارداد امضا کرده و نسبت به سود.....

سکه و طلا ارزان شد

غافلگیری یک خودروساز برای برقی ها

نتایج اجرای طرح عدم تخصیص سهمیه سوخت به 
خودروهای فاقد بیمه
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گزیده خبر

از سوی فرمانده کل قوا انجام شد

اعطای نشان فتح به فرماندهان 
کل ارتش و سپاه

حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده کل قوا طی مراســمی نشــان فتح را به سرلشکر 
سیدعبدالرحیم موســوی فرمانده کل ارتش جمهوری اســامی ایران و سرلشکر 
حسین سامی فرمانده کل سپاه پاســداران انقاب اسامی اعطا کردند.به گزارش 
ایســنا، اعطای این نشــان به فرماندهان کل ارتش و سپاه به دلیل عملکرد آنان در 
ارتقای توان دفاعی و رزمی و قدرت بازدارندگی نیروهای مسلح، انجام شد.نشان فتح، 
به عنوان نماد عملیات های پیروزمندانه رزمندگان اســام و فاتحان این عملیات ها 
انتخاب شده است.این نشان، از سه برگ درخت نخل و گنبد مسجد جامع خرمشهر 

و نیز پرچم جمهوری اسامی ایران تشکیل شده است.

سردار جلالی: شبکه آزمایشگاهی 
تشخیصی کشور باید توسعه یابد

رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشــور گفت: نیازمند توسعه شبکه آزمایشگاهی 
تشــخیصی کشور، متناسب با نوع تهدیدات و تحولات آن هستیم.به گزارش ایسنا، 
سردار غامرضا جالی در مراســم انعقاد تفاهمنامه همکاری میان سازمان پدافند 
غیرعامل کشور و سازمان ملی اســتاندارد با اشاره به اینکه رسالت و ماموریت های 
ســازمان پدافند غیرعامل و سازمان ملی استاندارد به یکدیگر شبیه است و اهداف 
مشترکی را دنبال می کند، اظهار کرد: استاندارد به علت اثرگذاری مستقیم برحوزه 
مردم دارای اهمیت بســیار بالایی است، به همین علت انتظار اساسی حاکمیت از 
این دستگاه، استانداردســازی و ارتقاء کیفیت اقام مورد نیاز مردم است.وی ادامه 
داد: این ســازمان از یک ســو وظیفه کنترل و نظارت بر اقام مــورد نیازی را که 
بر ســامت مردم تاثیر دارد برعهده دارد و از ســوی دیگر نماینده مردم در جهت 
افزایش کیفیت و تضمین حلیت اقام مورد نیازشــان است.جالی در ادامه با اشاره 
به ویژگی های مشترک بین دو سازمان  ماموریت سازمان پدافند غیرعامل مجموع 
اقدامات غیرمسلحانه ای است که باعث کاهش آسیب پذیری، افزایش پایداری و تداوم 
کارکرد می شود که با تصویب قانون تشکیل سازمان پدافند غیرعامل، حوزه شمول 
آســیب پذیری ها و تهدیدات، که سازمان پدافند غیرعامل کشــور باید آن را رصد 
کند، گســترش یافته است.وی در ادامه با اشــاره به تحولات فناوری و بروز آن بر 
تهدیدات، اظهار کرد: ترکیب تهدید و فناوری، انواع بســیاری از تهدیدات را شامل 
شده اســت. برخی از این تهدیدات در ذات فناوری نهفته شده است و برخی نیز با 
ترکیب با یکدیگر، نوع جدیدی از تهدیدات را به وجود آورد است. به عبارتی اکنون 
راهبردها، سیاست ها، تکنیک ها و دانش ترکیب آن خود بخشی از این تهدیدات به 
شمار می رود.رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با بیان اینکه یکی از شاخص های 
تاب آوری در برابر تهدیدات، برخورداری از یک شــبکه آزمایشگاهی تشخیصی در 
حوزه پدافند غیرعامل مانند زیستی، شیمیایی، پرتوی، سایبری، الکترونیکی است، 
گفت: برای تشــخیص تهدیدات، نیازمند یک شبکه راداری، مشابه آنچه در بخش 
نظامی وجود دارد، هستیم که حوزه غذا، زیستی، سایبری و شیمیایی را که از جنس 
تهدیدات فناورانه اســت، تشــخیص بدهیم.وی تصریح کرد: نیازمند توسعه شبکه 
آزمایشگاهی تشخیصی کشور، متناسب با نوع تهدیدات و تحولات آن هستیم چراکه 
تکمیل و توسعه و روزآمدسازی شبکه آزمایشگاهی تشخیصی می تواند برای کشور 
امنیت آفرین باشــد و این جزو اولویت ها در ســازمان پدافند غیرعامل است.جالی 
گفت: در مقابله با تهدیدات ترکیبی مهم قدرت تشــخیص اســت. بدون تشخیص 
تهدید، قدرت مقابله با تهدید را نخواهیم داشت. از همین رو »بازسازماندهی« شبکه 
آزمایشگاهی در قالب دفاعی و امنیتی که تمام سطوح و لایه های تهدید را پوشش 

داده و یکپارچه عمل کند، یک ضرورت است.

قالیباف:بخشاوللایحهبودجه۱۴۰۳تاچهارشنبهقطعیمیشود

وزیر نفت گفت: صادرات نفت ایران امروز به بالاترین مقدار از ســال ۱۳۹۷ 
تاکنون رســید و این افزایش صادرات با کمترین تخفیف ها انجام می شــود.

به گزارش ایسنا،  جواد اوجی امروز در آیین امضای قراردادهای اجرایی طرح 
ملی فشــارافزایی میدان مشترک گازی پارس جنوبی با پیمانکاران اصلی با 
اشــاره به اینکه بار مالی این پروژه ۲۰ میلیارد دلار اســت، افزود: نیمی از 
انرژی مورد نیاز کشــور و بیش از ۴۵ درصد بنزین کشــور از پارس جنوبی 
تأمین می شود.وی با بیان اینکه کار اجرایی این طرح می توانست هشت سال 
پیش آغاز شــود، گفت: با وجود این تأخیر در دولت گذشــت، ۲ سال است 
که در شرکت نفت و گاز پارس تصمیم شجاعانه ای گرفته و کار کارشناسی 
آغاز شــد.وزیر نفت با اشاره به ثبت رکوردهای تازه در برداشت گاز از میدان 
مشــترک پارس جنوبی، اظهار کرد: امسال برداشــت روزانه ۷۰۷ میلیون 
مترمکعب گاز از میدان گازی مشترک پارس جنوبی محقق شد.اوجی با اشاره 
به اینکه با ادامه برداشــت از این میدان بدون اجرای طرح های فشارافزایی، 
شاهد افت فشار در این میدان خواهیم بود، ادامه داد: اهمیت بهره برداری از 
این میدان مشــترک آنجاست که ۹۳ درصد سوخت نیروگاه ها و صنایع گاز 
و بخش عمده ای از خوراک پتروشــیمی ها از گاز این میدان تأمین می شود.

وی با تأکید بر اینکه منتظر شــرکت های خارجی نماندیم و از نخبگان این 
صنعت استفاده کردیم، گفت: نمونه آن بهره برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی 
بود. امروز از ۳۸ ســکو در پارس جنوبی بهره برداری می شــود.وزیر نفت از 
راه اندازی ســکوی فاز ۱۳ آلفا که کشــتی بحرینی به آن برخورد کرده بود 
در اردیبهشــت ماه سال ۱۴۰۳ خبر داد و گفت: طی سه تا چهار سال آینده 
فشارافزایی در میدان مشترک پارس جنوبی آغاز خواهد شد.اوجی با اشاره به 
اینکه ظرفیت ۲۰ میلیارد دلاری برای سازندگان داخلی با اجرای این طرح 
ایجاد خواهد شــد، افزود: با افزایش ۹۰ تریلیون فوت مکعبی برداشت گاز و 
۲ میلیارد بشــکه برداشت میعانات گازی، ۹۰۰ میلیارد دلار به درآمد کشور 
افزوده خواهد شد که نقشــی مهم در تأمین امنیت انرژی کشور دارد.طبق 
اعام وزارت نفت، وی تأکید کرد: در آینده ای نزدیک،   افزایش تولید از میدان 
مشترک آزادگان جنوبی را با حضور رئیس جمهوری افتتاح خواهیم کرد.وزیر 
نفت با قدردانی از همه کارکنان صنعت نفت که در تأمین گاز پایدار کشــور 
نقش داشتند، گفت: با تدابیری که در نظر گرفتیم و ذخیره سوخت مایع که 
یک میلیارد لیتر بیشتر از پارسال بود، توانستیم زمستان را با سوخت رسانی 
پایدار بگذرانیم.وی با اشــاره به حمله به چهار خط لوله سراسری انتقال گاز 
ایران که هر خط ۱۲۰ میلیون مترمکعب گاز را انتقال می دهدد، افزود: این 
خطوط در کوتاه ترین زمان به مدار بازگشتند.وزیر نفت با تأکید بر اینکه گروه 
نفت و گاز از ابتدای ســال تاکنون رشد اقتصادی بالایی را ثبت کرده که در 
تاریخ بی ســابقه بوده است، این رشد در سال آینده نیز ادامه دار خواهد بود، 
اظهار کرد: افزون بر تأثیر افزایش تولید و صادرات نفت، در ســرمایه گذاری،   
تولید ســاخت داخل و بهره وری نیز صنعت نفت رتبه نخســت را در کشور 
دارد.اعتراف ســازمان های بین المللی به افزایش صــادرات نفت ایران جواد 
اوجی همچنین امروز در حاشیه آیین امضای قراردادهای اجرایی طرح ملی 
فشارافزایی میدان مشترک گازی پارس جنوبی در جمع خبرنگاران با اشاره 
به بهره برداری از گام نخســت طرح توسعه میدان های سپهر و جفیر با توان 
تولید روزانه ۵۰ هزار بشــکه نفت خام، اظهار کرد: هم اکنون در غرب کارون 
۹ میــدان نفتی وجود دارد که ۶ میدان آن از جملــه آزادگان، یادآوران و... 
مشــترک اســت.وی با بیان اینکه مجموع رقم کنونی برداشت روزانه نفت 
خــام از میدان های غرب کارون ۴۵۰ هزار بشــکه نفت و گاز ۱۳۰ میلیون 
فوت مکعب در روز است، گفت: گام دوم طرح توسعه میدان آزادگان جنوبی 
در نیمه نخست ســال ۱۴۰۳ به بهره برداری می رسد و ظرفیت تولید از آن 
به ۲۰۰ هزار بشــکه در روز خواهد رســید.وزیر نفت با اشاره به اینکه طرح 
ملی فشارافزایی در پارس جنوبی از سال ۲۰۱۷ میادی معطل و باتکلیف 
بود، تصریح کرد: وزارت نفت در دولت سیزدهم همتی جانانه  کرد و با انجام 
کارهای کارشناسی تصمیم گرفته شد احداث واحد فشارافزایی در دریا باشد، 
این در حالی است که قطر هم چند ماه پیش به منظور توسعه و فشارافزایی 

در بخش قطری پارس جنوبی )گنبد شمالی( در دریا، با شرکت های خارجی 
قرارداد امضا کرد.تعیین  تکلیف طرح فشارافزایی در پارس جنوبی طی فعالیت 
دولت ســیزدهم اوجی با تأکید بر اینکه طرح فشارافزایی در پارس جنوبی 
با وجود غفلت در دولت های گذشــته، ســرانجام در دولت سیزدهم تعیین 
تکلیف شــد، ادامه داد: فشارافزایی در پارس جنوبی با ۲۸ سکو )۱۴ سکوی 
فشــار افزا و ۱۴ سکوی پشتیبان در هفت منطقه تعیین شده( انجام خواهد 
شــد.وی با اشاره به اینکه اکنون گاز خام از میدان مشترک پارس جنوبی با 
۳۸ سکوی تولیدی و پشتیبان برداشت می شود، گفت: قرارداد اجرایی طرح 
ملی فشــارافزایی در پارس جنوبی با چهار پیمانکار اصلی امضا شده است و 
با ســاخت ۲۸ سکو )۱۴ سکوی فشــار افزا و ۱۴ سکوی پشتیبان در هفت 
منطقه تعیین شــده( اجرا خواهد شــد.وزیر نفت با بیان اینکه اجرای طرح 
ملی فشــارافزایی در مناطق مرزی میدان مشترک پارس جنوبی با قطر در 
اولویت است، افزود: برای ساخت این سکوها از توان پیمانکاران و سازندگان 
ایرانی استفاده می شود.اوجی ضمن اشاره به اینکه با توانمندی و تجربه کار به 
نتیجه می رسد، تأکید کرد: امروز پیمانکارانی که قرارداد احداث این سکوها 
و فشارافزایی را امضا کردند، همان هایی هستند که فازهای پارس جنوبی را 
توســعه داده اند.وی با اشاره به اینکه دولت سیزدهم کار فردا را قربانی امروز 
نمی کند و مردم در سال های آینده نتیجه این قرارداد را خواهند دید، ادامه 
داد: امروز طرحی ملی تر از فشــارافزایی در میدان مشــترک پارس جنوبی 
وجــود ندارد.وزیر نفت تصریح کرد: ۷۰ درصد گاز ایران از میدان مشــترک 
پارس جنوبی برداشــت می شود و ۴۵ درصد خوراک پالایشگاه های نفتی از 
تولیدات این میدان است و با راه اندازی سکوهای فشارافزایی در این میدان، تا 
۷۰ سال برداشت گاز از پارس جنوبی ادامه می یابد.اوجی با بیان اینکه حدود 
۹۳ درصد ســوخت نیروگاه ها در ســال ۱۴۰۳ از گاز تأمین شده و وضع در 

صنایع خرد و عمده هم به همین شکل است، گفت: برای فشارافزایی منتظر 
شــرکت های خارجی نماندیم و امیدواریم این تعلل هشــت ساله و پیش از 
آنکه افت فشار بر تولید اثرگذار باشد، با کار جهادی جبران شود.  وی ارزش 
پروژه های امضا شــده برای فشارافزایی در پارس جنوبی را ۲۰ میلیارد دلار 
اعام کرد و افزود: با اجرای این طرح ۹۰ تریلیون فوت مکعب گاز و بیش از 
۲ میلیارد بشــکه میعانات گازی به ارزش ۹۰۰ میلیارد دلار به ظرفیت های 
هیدروکربنی کشور افزوده خواهد شــد.اوجی ادامه داد: با احداث سکوهای 
فشــارافزایی از همه ظرفیت سازندگان داخلی اســتفاده خواهد شد و این 
موضوع در رشد اقتصادی کشور هم تأثیرگذار است. بهره برداری از سکوهای 
فشــارافزایی پارس جنوبی تا ۴ ســال آینده وی با بیــان اینکه توانمندی 
پیمانکاران و سازندگان داخلی بالاست و این توانمندی در داخل کشور وجود 
دارد تا از قطر عقب نمانیم، گفت: با برنامه ریزی شــرکت ملی نفت ایران تا 
چهار ســال آینده بهره برداری از سکوهای فشارافزایی انجام خواهد شد.وزیر 
نفت با تأکید بر اینکه ۵۰ درصد ذخایر گازی ایران در میدان مشترک پارس 
جنوبی واقع شده است، افزود: در دولت سیزدهم تحریم ها مانع رشد توسعه 
صنعت نفت و گاز نشــده است و امسال در ۴۰ سال گذشته برای نخستین 
بار برای ســه فصل پیاپی، شاهد رشــد اقتصادی بالای ۲۰ درصد در بخش 
نفت و گاز بوده ایم.اوجی با اشــاره به اینکه رشــد اقتصادی کشور با نفت دو 
برابر رشد اقتصادی بدون نفت بوده است، ادامه داد: در نشست سران مجمع 
کشــورهای صادرکننده گاز )جی ئی سی اف( در الجزایر، میانگین رشد تولید 
گاز ایران ۵ درصد اعام شــد، در حالی که میانگین رشد جهانی ۲.۵ درصد 
بوده است.وی تأکید کرد: امروز نیز با تحریم هایی شدیدتر از تحریم های سال 
۹۷ روبه رو هســتیم، اما صادرات نفت به بالاترین سطح از آن سال تاکنون 
رسیده است.وزیر نفت ادامه داد: ســازمان های بین المللی اعتراف می کنند 

که ایران هیچ گونه مانعی در فروش نفت ندارد، در عین حال تخفیف فروش 
نفــت را هم تکذیب می کنم و در حال نزدیک  کردن قیمت فروش نفت خام 
صادراتی ایران نزدیک به قیمت های جهانی است.وزیر نفت با بیان اینکه رقم 
افزایش تولید نفت در سال ۱۴۰۲ محقق شده است، گفت: در ابتدای دولت 
سیزدهم برداشت نفت از میدان های نفتی واقع شده در استان خورستان که 
شامل ۵۸ میدان می شود، یک میلیون و ۷۰۰ هزار بشکه بوده و اکنون این 

رقم به ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار بشکه رسیده است.
امضای قراردادهای ســازنده با شرکت های نفت و گاز روسیه اوجی با اشاره 
به افزایش ظرفیت  پالایشــگاه های نفت و گاز در دولت ســیزدهم ادامه داد: 
بهره برداری از فاز دوم پالایشــگاه آبادان با ظرفیت پالایش روزانه ۲۱۰ هزار 
بشکه و بهره برداری از پالایشگاه فاز ۱۴ میدان گازی پارس جنوبی با ظرفیت 
پالایش روزانه ۵۰ میلیون مترمکعب گاز و بهره برداری از طرح توســعه فاز 
۱۱ پارس جنوبی پس از ۲۰ سال تعلل در دولت سیزدهم، همسو با اهداف 
تعیین شــده برای افزایش ظرفیت پالایش نفت و گاز انجام شده است.وی 
تصریح کرد: با شرکت های نفت و گاز روسیه قراردادهایی سازنده  امضا کردیم 
و عملیات اجرایی آنها هم آغاز شده و ۲۰۰ هزار بشکه از افزایش تولید نفت 
ایران مربوط به میدان هایی است که شرکت های روس در آن فعال هستند.    
وزیر نفت افزود: وزارت نفت در ســال ۱۴۰۲ در میان وزارتخانه های دولتی 
شــاخص بوده و بالاترین رشد اقتصادی، رتبه نخســت در استفاده از توان 
شرکت های دانش بنیان و ساخت اقام بار اول و تأمین امنیت انرژی در کشور 
را به دســت آورده اســت.وی اظهار کرد: با اینکه در دوران فعالیت دولست 
سیزدهم طی دو نوبت به سامانه هوشمند سوخت حمله سایبری شد، اما در 

تأمین سوخت مورد نیاز کشور لحظه ای مشکل پیش نیامد.

رئیس مجلس شــورای اســامی گفت که هنوز شورای نگهبان 
مصوبــات مجلس در بخــش اول لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ را 
نهایی نکرده که تا چهارشــنبه هفته جاری قطعی خواهد شد لذا 
عما جداول تفصیلی بعد از تعطیات نوروز در مجلس بررســی 
می شــود.به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی 
امروز در پاسخ به دو تذکر حســینعلی حاجی دلیگانی و علیرضا 
سلیمی درباره تعیین تکلیف بخش دوم لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ 
اظهار کرد: ماده ۱۸۲ آیین نامه روند رسیدگی به لایحه بودجه را 
تعیین کرده اســت ما در مرحله اول تمامی احکام به اضافه منابع 
و مصارف را براســاس پیشنهاد دولت بررسی و تصویب می کنیم 
ســپس مصوبات به شــورای نگهبان ارائه می شود که این پروسه 
۴۵ روز طول می کشد.وی اضافه کرد: ما اکنون در مرحله بررسی 
شــورای نگهبان هســتیم که بعد از تایید شورا بخش اول لایحه 
بودجه به قانون تبدیل شــده و آن را به دولت می دهیم ســپس 
دولت جداول تفصیلی یعنی همان مرحله دوم لایحه بودجه را به 
مجلس شورای اســامی تقدیم می کند آن وقت نوبت به بررسی 
بخش دوم یعنی بررسی در کمیسیون های تخصصی، کمیسیون 
تلفیق و صحن علنی می رسد که آن هم حدودا ۴۰ روز زمان لازم 
دارد.رئیس مجلس شورای اسامی گفت: اصاحیه ما درباره ایراد 
شــورای نگهبان و دادن مجوز به دولت برای برداشت از منابع به 
معنای بودجه دو دوازدهم نیست، چون ما بخش اول لایحه بودجه 
مربــوط به منابع و مصارف را تصویب کردیم که این یعنی جدول 
یک تا چهار تصویب شده است اما جداول مربوط به دستگاه های 
سیاســت گذار و اجرای طرح ها تصویب نشده است.قالیباف بیان 
کرد: هنوز در شــورای نگهبان بودجه نهایی نشــده است البته تا 
چهارشــنبه هفته جاری براساس اصاحات امروز مجلس شورای 
اسامی بخش اول لایحه بودجه قطعی خواهد شد بعد از آن دولت 
۱۰ روز وقــت قانونی برای ارائه بخــش دوم بودجه را دارد حتی 
با فرض این کــه دولت در مدت زمان یــک روز هم جداول را به 
مجلس شورای اسامی بفرستد امکان بررسی جداول در روزهای 
باقی مانده تا پایان سال وجود ندارد.رئیس مجلس شورای اسامی 
اظهار کرد: براین اساس با توجه به این که بخش اول لایحه بودجه 
به زودی تبدیل به قانون می شــود و آن را به دولت اباغ می کنیم 
مــا در اینجا مجوزی به دولت دادیــم تا دولت معطل بخش دوم 

بودجه نماند دولت می تواند دریافتی ها و پرداختی ها را به صورت 
علی الحســاب انجام دهد ما بعد از عید جداول تفصیلی را بررسی 
می کنیم. ســال های قبل هم یعنی تا پیــش از اصاح آیین نامه 
داخلی)تغییر در شیوه بررسی بودجه( جداول تا اردیبهشت ماه به 
دولت اباغ می شــد.وی در پایان گفــت که این موضوع به خاطر 
آن رخ داده کــه در ابتدا باید دولت بخــش اول لایحه بودجه را 
در اول آبان ماه به مجلس شــورای اســامی می داد که این کار با 
تاخیر صورت گرفت همچنین مسیر رسیدگی به مصوبات مجلس 

شورای اسامی در شورای نگهبان و هیات عالی نظارت هم زمان بر 
شد؛ در نهایت با توجه به جمیع این موارد جمع بندی بر این شد 
که دولت علی الحســاب دریافتی ها و پرداختی ها را بتواند در سال 
جدید انجام دهد.به گزارش ایســنا، علی رضا سلیمی عضو هیات 
رئیسه مجلس شورای اسامی با استناد به ماده ۱۸۲ در تذکرش 
اظهار کرد: سوال این اســت که آیا این متن جایگزین برای رفع 
ایراد شــورای نگهبان به معنای بودجه دو دوازدهم است یا این که 
پرداختی ها براساس بودجه سال ۱۴۰۳ انجام می شود؟همچنین 

حســینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر نیز در تذکری 
گفت: در حال حاضر احکام سه بار بین مجلس و شورای نگهبان 
رفت و برگشت داشته و نهایی نشــده است؛ ۸ روز دیگر تا پایان 
سال فرصت داریم و جداول نیز توسط دولت ارائه نشده است.وی 
با بیان اینکه دولت مکلف به ارائه جداول تفصیلی بودجه به مجلس 
است، گفت:  ممکن است در سال جدید شرایط دیگری پیش  آید؛ 
به هر حال متن جایگزین جدید برای رفع ایراد شــورای نگهبان 

خاف آیین نامه است.

سه شنبه ۲۲ اسفندماه اولین روز ماه مبارک رمضان 
است.به گزارش ایسنا، دفتر رهبر معظم انقاب اعام 
کرد: هــال ماه رمضان غروب امروز رؤیت نشــد و 
سه شنبه ۲۲ اسفندماه اولین روز ماه مبارک رمضان 

خواهد بود.

وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات عنوان کرد که ۷۰ درصد کسب و کارهای اینترنتی کالامحور هستند.به گزارش 
ایسنا، عیسی زارع پور در جلسه امروز یک شنبه ۲۰ اسفند ۱۴۰۲ هیئت دولت با اشاره به افتتاح سیستم های پردازش 
)سورتینگ( هوشمند مرسولات پستی که صبح امروز انجام شد، گفت: ۷۰ درصد کسب و کارهای اینترنتی کالامحور 
هستند که عمده مرسولات آنها توسط شرکت ملی پست جابجا می شود.وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات همچنین 
اظهار کرد: سیستم های جدید پردازش و آماده سازی مرسولات پستی از ربات هایی بهره می برند که توسط دانشجویان 
دانشگاه صنعتی شریف و تعدادی دیگر از شرکت های دانش بنیان ساخته شده و با دقت و سرعت بسیار بالا، تکمیل طرح 

هوشمندسازی شبکه پستی کشور را تسریع می کنند.

سه شنبه اولین روز 
ماه مبارک رمضان 

است

کالامحور بودن ۷۰ درصد کسب و کارهای 
اینترنتی

صادرات نفت ایران به بالاترین مقدار از سال ۱۳۹۷ تاکنون رسید
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گزیده خبر
رئیس اتحادیه خرازی فروشان تهران:

سلطه چینی ها بر بازار اقلام 
چهارشنبه سوری

رئیس اتحادیه خرازی فروشان تهران با بیان اینکه مواد محترقه عمدتا به صورت قاچاق 
و عموما از کشــور چین وارد کشور می شود، گفت: افزایش قیمت مواد محترقه به دلیل 
افزایش نرخ ارز باعث شده بازار این کالاها نسبت به سال های قبل رونق زیادی نداشته 
باشد.عبدالله اسفندیاری در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه هیچ صنف و اتحادیه ای مجاز 
به فروش مواد محترقه برای مراســم چهارشنبه سوری نیست، گفت: بنابراین نمی توان 
در چارچوب قواعد صنفی با فروشــندگان این کالاها برخورد کرد. بنابراین کســانی که 
مسئول حفظ امنیت شهروندان هستند از جمله پلیس اماکن یا نیروهای انتظامی باید با 
فروشندگان این کالاها که عموما دستفروش هستند برخورد کنند.  به گفته وی این مواد 
محترقه عمدتا به صورت قاچاق و عموما از کشور چین وارد می شود.اسفندیاری با بیان 
این که شهرداری هم باید با دستفروشان به دلیل سد معبر برخورد کنند، اظهار کرد: با 
توجه به اینکه در ماه های اخیر شهرداری منطقه 12 به نیروهای تحت امر خود با حمایت 
هیئت امنای بازار و روســای اتحادیه های صنفی و همکاری نیروی انتظامی مانع فروش 
بساط گستران در محدوده چهارراه سیروس و پانزدهم خرداد شد. این محدودیت باعث 
شده عرضه مواد محترقه نسبت به سال های قبل کمتر شود. علاوه بر این افزایش قیمت 
این کالاها به دلیل افزایش نرخ ارز هم باعث شــده بازار این کالاها نســبت به سال های 
قبل رونق زیادی نداشــته باشد.رئیس اتحادیه خرازی فروشان تهران با بیان اینکه همه 
اتحادیه ها به اعضای خود هشدار دادند که از فروش این کالاها خودداری کنند، تصریح 

کرد: البته معمولا هم واحدهای صنفی مواد محترقه عرضه نمی کنند.

سهامدار کردن کارگران در سود 
کارخانه ها

یک کارشناس حوزه کار بهترین راهکار افزایش قدرت خرید کارگران را اجرای قانون کار 
دانست و بر ضرورت سهامدار کردن کارگران در سود کارخانه ها تاکید کرد.ناصر چمنی 
درگفت وگو با ایســنا، درباره راهکارهای جایگزین برای افزایش قدرت خرید خانوارهای 
کارگری ابراز عقیده کرد و گفت: قبلا سهام کارخانه ها به کارگران داده می شد یا کارگران 
را در ســود کارفرما شــریک می کردند و از این طریق بنیه خانوارهای کارگری تقویت 
می شــد.وی افزود: در قانون کار مزایای رفاهی و انگیزه ای از قبیل پاداش افزایش تولید 
و سود سالانه دیده شده و کارگران و نمایندگان کارگری با کارفرما قرارداد امضا کرده و 
نسبت به سود خالصی که می ماند درصدی از آن را به کارگران اختصاص می دهند که با 
این کار هم آورده ای برای کارگران به دست می آید و هم هزینه تولیدات کارفرما کاهش 
می یابد.این کارشناس حوزه کار ادامه داد: متاسفانه کارخانه هایی که اوایل انقلاب این کار 
را انجام می دادند، به تدریج آن را کنار گذاشتند و ادارات کار هم نقشی نداشتند که آن 
را احیا کنند لذا پرداخت درصدی از سود خالص کارخانه به کارگران از بین رفت.چمنی 
گفت: ما باید در شرایط صحبت کنیم و در شرایط فعلی اجرای قانون کار بهترین راه برای 
برون رفت از مشــکلات و چالش های تعیین مزد و تقویت قدرت خرید کارگران است و 
باید به ماده ۴1 قانون کار که ملاک تعیین حداقل مزد است عمل کنیم.وی افزود: یکی 
از دلایلی که جامعه کارگری از رفاه چندان بالایی برخوردار نیست به این دلیل است که 
به این ماده قانون ارزش نگذاشته ایم و آن را به معنای واقعی اجرا نکرده ایم. سال گذشته 
بحث اختصاص کالابرگ را پیشنهاد کردیم که می توانست به جامعه کارگری کمک کند 
ولی آیا این طرح در حوزه کارگران عملیاتی شــد؟این کارشــناس حوزه کار ادامه داد: 
می توانستیم شارژ اعتبار کالابرگ را تا سقفی که یارانه اختصاص داده می شود به عنوان 
امتیازی برای جامعه کارگری بدهیم و با آن به قیمت ســال گذشته خرید کنند. یقینا 
این راهکار به افزایش قدرت معیشــت کارگران کمک می کرد و در کنترل تورم اثرگذار 
بود.چمنی گفت: در دولت سیزدهم اتفاقات خوبی در جهت بهبود وضع معیشت صورت 
گرفته ولی خروجی آن انتظارات را برآورده نکرده اســت، از این رو در مورد دســتمزد 
1۴۰۳ نمی توان ریسک کرد و گفت که راهکارهای جایگزین افزایش دستمزد در پیش 

گرفته شود لذا معتقدم در بحث افزایش حداقل مزد باید به قانون عمل کنیم.

نتایج اجرای طرح عدم تخصیص سهمیه سوخت به خودروهای فاقد بیمه

۷ میلیارد تراکنش در مرکزملی تبادل اطلاعات ایران ثبت شد

معــاون صنایع و انرژی ســتاد مدیریت حمل و نقل و ســوخت 
کشــور گفت: از آغاز اجرای طرح عدم تخصیص سهمیه سوخت 
به خودروهای فاقد بیمه نامه شــخص ثالث نفت گازسوز تاکنون، 
۵۶ هزار خودروی فاقد بیمه شناســایی شــد که از بین آنها ۳2 
هــزار خودرو اقدام به دریافت بیمه نامه  کردند اما 2۴ هزار خودرو 
همچنان در لیست خاکستری هستند که در صورت مراجعه جهت 
دریافت بیمه نامه از لیست خارج خواهند شد.سید کاظم عزیزی، 
در گفت وگو با ایســنا،  با اشــاره به ماده ۴۸ قانون بیمه اجباری 
خســارات وارده به شــخص ثالث، اظهار کرد: بر اساس آن ستاد 
مدیریت حمل و نقل و ســوخت مکلف اســت تا از صدور کارت 
سوخت و تخصیص سهمیه سوخت برای وسایل نقلیه فاقد بیمه 
نامه شــخص ثالث جلوگیری به عمــل آورد.وی افزود: در همین 
راستا با محوریت ســتاد مدیریت حمل و نقل و سوخت و تعامل 
و هماهنگی ســایر دســتگاه ها، دررابطه با نحوه شناسایی دقیق 
خودروهای فاقد بیمه و اعمال عدم تخصیص ســهمیه ســوخت 
به این گروه از خودروها و ســپس برقراری مجدد سهمیه سوخت 
خودروهای دریافت کننده بیمه نامه، برنامه ریزی عملیاتی جامع 
صورت گرفــت که در نتیجه آن هم اکنــون این طرح در بخش 
ناوگان نفت گازسوز به طور کامل اجرایی شده است.عزیزی با بیان 
اینکه اجرای قانون در بخش ناوگان نفت گازســوز نتایج اثربخش 
و منافع بالایی برای کشــور به همراه داشته است، گفت: مراجعه 
نزدیک به ۶۰ درصدی جامعه هدف این طرح برای اخذ بیمه نامه 
شــخص ثالث، یکی از نتایج اصلی این طرح بوده است که ارتقاء 
سطح ایمنی، امنیت و انضباط در حوزه حمل و نقل سنگین کشور 
را در پی داشــته که این مهم از اهداف اصلی قانونگذار بوده است.

وی ادامه داد: همچنین بیش از ۴۰ درصد مخاطبان طرح تاکنون 
نسبت به تمدید بیمه نامه اقدام نکرده اند و کماکان مشمول عدم 
تخصیص سهمیه سوخت هستند. این گروه عمدتاً کسانی بودند 

که خــودروی آنها در چرخه حمل و نقل عمومی غیرفعال بوده و 
کارت ســوخت خود را به افراد غیر داده بودند و یا در نقاط مرزی 
از کارت آنها برای ســوخت بری استفاده می شد  که طبق برآورد 
صورت گرفته ســهمیه سوخت تخصیصی به این 2۴ هزار خودرو 
1.۵ میلیون لیتر در روز بوده اســت که صرفه جویی حاصل از آن 
بیش از ۵۰۰ میلیون لیتر در سال و معادل حدود ۰.۵ میلیارد دلار 
در ســال بوده اســت لذا اجرای این طرح آثار و نتایجی در حوزه 
مدیریت مصرف سوخت و پیشگیری از قاچاق فرآورده های نفتی 
نیز داشته است.معاون ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت کشور 
در ادامــه با بیان اینکه از دیگر نتایج ارزشــمند اجرای این طرح، 

برقــراری تناظر فیمابین اطلاعات خودرو و بیمه نامه و همچنین 
کارت ســوخت مربوط به آن بوده که اجــرای این فرآیند احصاء 
ناوگان فاقد بیمه را در پی داشــته است، اظهار کرد: این خروجی 
مهم برای اولین بار حاصل شده است و لازم است در این خصوص 
نکتــه ای را عرض کنم و آن اینکــه بانک اطلاعاتی بیمه مرکزی 
متشکل از مشخصات خودرویی ناوگان است که بر اساس اطلاعاتی 
است که از سوی بیمه گذاران و دفاتر بیمه وارد شده است در موارد 
قابــل توجهی با خطا همراه بوده اســت.وی ادامه داد: اجرای این 
طرح، ســبب شده است تا برخی از متقاضیان که دارای بیمه نامه 
با مشخصات اشتباه بوده اند، در تناظریابی شناسایی نشده و پس 

از دریافت پیامک اطلاع رســانی و مشاهده پیغام هشدار بیمه در 
جایگاه ها اقدام به اصلاح مشخصات خودرویی بیمه نامه و دریافت 
الحاقیه بیمه در این خصوص کردند، بنابراین اجرای این طرح، گام 
موثری درجهت اصلاح بانک اطلاعاتی بیمه مرکزی و افزایش دقت 
آن بوده است.   عزیزی با اشاره به اینکه این طرح در بخش ناوگان 
نفت گازسوز به طور مستمر ادامه خواهد داشت و در بخش ناوگان 
بنزین سوز نیز با اولویت ناوگان عمومی ازجمله تاکسی های درون 
و برون شــهری و وانت بارها مراحل شناسایی و اطلاع رسانی به 
جامعه هدف در حال طی شدن است که به زودی جزئیات مربوط 

به آن اعلام خواهد شد.

مرکز ملی تبادل اطلاعات که یکی از مهم ترین و موثرترین اقدامات سازمان فناوری اطلاعات 
ایران شناخته می شود و براساس آخرین آمار اعلام شده تعداد کل تراکنش ها از ابتدای سال 
جاری تا پایان دی ماه به حدود ۷ میلیارد و ۳۴۰ میلیون عدد رسیده است.به گزارش ایسنا، 
دولت الکترونیکی که به اداره بخش عمومی کشــورها مربوط است از سال های آغازین قرن 
21 در کشــورهای مختلف اجرایی شد و چند سالی است که ایران هم به این مسئله توجه 
و اقداماتی انجام داده است.یکپارچه سازی اطلاعات و خدمات در راستای تحقق نسل جدید 
توســعه دولت الکترونیک )2EGOV( نیازمند وجود بستری برای تبادل و به اشتراک گذاری 
داده ها، اطلاعات و خدمات اســت. لازمه تحقق اهداف عالی توســعه دولت الکترونیکی در 
ایجاد زیرســاخت تعامل پذیر، پویا و یکپارچه تبادل اطلاعات و خدمات دولت است که در 
 )GSB( یا گذرگاه خدمات دولت )NIX( ادبیات این حوزه تحت عناوین مرکز تبادل اطلاعات
شناخته می شــود.بنابراین مرکز ملی تبادل اطلاعات یا گذرگاه خدمات دولت از مهم ترین 
اقدامات سازمان فناوری اطلاعات در راستای پیاده سازی دولت الکترونیکی به شمار می رود 
که برای پاسخگویی به تعهدات محوله در برنامه پنجم و آیین نامه اجرایی آن و نیز بر اساس 
ضوابط فنی و اجرایی توسعه دولت الکترونیکی مصوب شورای عالی فناوری اطلاعات به این 
کار اقدام کرده است.  ایجاد بستر تبادل داده، اطلاعات و خدمات بین دستگاه های اجرایی، 
زیرساخت استعلام الکترونیکی اطلاعات بین دستگاه های اجرایی، قابلیت توسعه ارتباطات 
الکترونیکی دســتگاه های اجرایی فارغ از هرگونه ماهیت درونی سامانه ها و مکان فیزیکی 
واحدهای اجرایی دولت، انتفال اطلاعات امن و ســریع بین ســامانه های مختلف در بستر 

سازمان های دولتی از طریق ســرویس و تمرکز اطلاعات در قالب سرویس ها در یک بستر 
واحد که امکان توســعه در سطح ملی و حتی فراملی را فراهم کند از مهم ترین اهداف این 
مرکز به شمار می رود. در این راستا براساس آخرین آمار اعلام شده از سوی مسئولان سال 
1۴۰۰، حدود 1۳۰۰ خدمت از سوی ۶۷ دستگاه روی این مرکز به متقاضیان ارایه می شد 
که تعداد کل تراکنش ها به دو میلیارد و ۶۰۰ میلیون عدد رسیده بود، در حالی که این عدد 
در دی ماه ســال جاری حدود به 2۵۰۰ خدمت از ســوی ۹1 دستگاه رسید که تعداد کل 
تراکنش ها از ابتدای ســال جاری تا پایان دی ماه به حدود ۷ میلیارد و ۳۴۰ میلیون عدد 
رسانده است.البته یکی از اقداماتی که طی دو سال گذشته توسط دولت سیزدهم و وزارت 
ارتباطات و سازمان های زیرمجموعه انجام شده افزایش تعداد سازمان های دولتی متصل به 
مرکز ملی تبادل اطلاعات اشــاره کرد چراکه از ابتدای دولت تا اواخر بهمن ماه سال جاری 
از 2۷۷ دســتگاه به ۴2۵ دستگاه رسیده اســت.این پروژه در سال 1۳۹۸ با چهار دستگاه 
سرویس دهنده و ۶۸ کسب  و کار و دستگاه سرویس گیرنده شروع به کار کرد، اندکی بیش 
از یک و نیم میلیون تراکنش داشت و در سال 1۳۹۹ با 1۶ دستگاه سرویس دهنده و 2۷2 
کســب و کار و دستگاه سرویس گیرنده به تعداد چشم گیر 1۹۳ میلیون تراکنش رسید. از 
سوی دیگر، تعداد تراکنش های این گذرگاه در دو سال گذشته بالغ بر ۳۹۴ میلیون تراکنش 
اعلام شد و پیش بینی می شــد تا پایان سال 1۴۰1 این رقم از ۵۵۰ میلیون تراکنش گذر 
کند که این امر نشــان روز افزون اکوسیستم اقتصاد دیجیتال کشور به این خدمات و بازار 

رو به توسعه آن است.

غافلگیری یک خودروساز برای 
برقی ها

شرکت خودروسازی ریویان خودروهای برقی کوچکتر و ارزان تر را به نمایش می گذارد 
و برنامه های تحویل را تسریع می کند.به گزارش ایسنا، ریویان شاسی بلندهای الکتریکی 
کوچک تر و ارزان تر R2 و کراس اوورهای R۳ خود را با برنامه ریزی برای شــروع تولید 
R2 در کارخانه فعلی خود در ایالات متحده برای تســریع در تحویل در نیمه اول سال 
2۰2۶ ارائه کرد.پس از اینکه شرکت اعلام کرد راهبرد جدیدش به صرفه جویی بیش 
از 2 میلیارد دلار کمک می کند، ســهام ریوین 1۳.۴ درصد افزایش یافت و به 12.۵1 
دلار رسید.قیمت اولیه R2 از ۴۵ هزار دلار بسیار کمتر از شاسی بلندها و پیکاپ های 
پرچمدار R1 این شــرکت اســت. این وســیله نقلیه جدید برای موفقیت ریویان در 
بحبوحه کاهش شــدید تقاضای خودروهای برقی بــه دلیل نرخ های بهره بالا، حیاتی 
تلقی می شود. خودروهای برقی معمولاً گرانتر از خودروهای بنزینی هستند.ریویان قبلًا 
برنامه ریزی کرده بود R2، نسخه پنج سرنشینه R1S SUV بزرگتر این خودروساز با بیش 
از ۳۰۰ مایــل )۴۸۳ کیلومتر( برد را در یک کارخانه در جورجیا عرضه کند اما برخی 
از تحلیلگران نیاز به ساخت این کارخانه را زیر سوال برده اند.ریویان پیش از این گفته 
بود که R2 در سال 2۰2۶ عرضه خواهد شد اما اعلام کرد که با شروع تولید در نرمال، 
ایلینوی، برنامه زمانی خود را تا نیمه اول آن سال افزایش می دهد. یکی از سخنگویان 
ریویــن گفت، کارخانه ایلینویز، جایی که ریوین ون های تحویل الکتریکی خود را نیز 
می ســازد، می تواند سالانه 1۵۰ هزار وسیله نقلیه تولید کند.ریویان در سال گذشته 
۵۷ هزار و 2۳2 دستگاه خودرو تولید کرد و گفت که رشد امسال ثابت خواهد بود زیرا 
با کاهش تقاضا و توقف تولید مقابله می کند تا به روزرسانی هایی برای کاهش هزینه ها 
و بهبود حاشیه ها انجام شود. ارائه خودروهای برقی مقرون به صرفه در مقیاس کلیدی 
برای جذب مشتریانی است که هنوز تمایلی به تعویض خودروهای ارزان تر خود ندارند. 
ریویان در اقدامی غافلگیرکننده، R۳ و نســخه قدرتمندتر R۳X را معرفی کرد. قیمت 

R۳ کمتر از R2 خواهد بود و پس از آن به بازار عرضه می شود.

نایب رئیس سابق اتحادیه طلا و جواهر تهران، ضمن اشاره به دو اقدام موثر عرضه سکه و واگذاری ارز توسط بانک مرکزی که سبب توقف 
روند صعودی سکه و طلا در بازار امروز )یکشنبه( شد، از کاهش 1.1 میلیون تومانی بهای سکه و کاهش ۸۵ هزار تومانی بهای طلا در بازار 
نسبت به روز گذشته خبر داد.محمد کشتی آرای در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: با توجه به اینکه امروز بازار جهانی تعطیل بود، قیمت اونس 
جهانی طلا تغییری نداشــت اما قیمت ســکه و طلا با توجه به کاهش یکباره  نرخ ارز در بازار امروز که هر دلار آمریکا حدود 12۵۰ تومان 
کاهش داشت، سبب شد که سکه حدود یک میلیون و 1۰۰ هزار تومان نسبت به روز گذشته )شنبه( ارزان تر شود.نایب رئیس سابق اتحادیه 
طلا و جواهر تهران، در رابطه با علت این توقف روند صعودی قیمت ها در بازار سکه و طلا و دور زدن از مسیر صعود، گفت: علت این کاهش، 
دو عامل بوده اســت. واگذاری ارز و حراج ســکه و طلا توسط بانک مرکزی سبب شد در حالیکه قیمت جهانی طلا ثابت بود، قیمت سکه و 
طلا در بازار داخل سیر نزولی پیدا کند.این کارشناس بازار سکه و طلا در رابطه با آخرین قیمت ها در بازار امروز )یکشنبه 2۰ اسفند ماه( و 
تغییر آن ها نسبت به روز گذشته، اعلام کرد: هر قطعه سکه تمام طرح جدید با یک میلیون و 1۰۰ هزار تومان کاهش نسبت به دیروز، در 
آخرین معاملات امروز ۳۶ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان و هر قطعه ســکه تمام طرح قدیم با ۷۰۰ هزار تومان کاهش، به ۳۴ میلیون و ۵۰۰ 
هزار تومان رسید. در قطعات کوچکتر، به ترتیب نیم سکه با ۴۰۰ هزار تومان کاهش 2۰ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان، ربع سکه با حدود ۳۵۰ 
هزار تومان کاهش 1۳ میلیون و 2۵۰ هزار تومان، سکه های یک گرمی بانک مرکزی با ۳۰۰ هزار تومان کاهش امروز )شنبه(، شش میلیون 
و ۵۰۰ هزار تومان قیمت داشته است.وی افزود: هر مثفال طلای آب شده )1۷ عیار( با حدود ۴۰۰ هزار تومان کاهش همراه شده و به 1۳ 
میلیون و ۴2۰ هزار تومان رسیده است و هرگرم طلای 1۸ عیار به سه میلیون و 1۰۰ هزار تومان رسیده که ۸۵ هزار تومان کاهش به ازای 

هر گرم، اتفاق افتاده است.کشتی آرای در رابطه با آخرین 
وضعیت حباب ســکه نیز گفت: حباب سکه نیز امروز با 
حدود ۳۰۰ هــزار تومان کاهش، امروز به پنج میلیون و 
۸۰۰ هزار تومان رسید. این درحالیست که دیروز )شنبه( 
ســکه شش میلیون و 1۰۰ هزار تومان دارای حباب بود. 
این کاهش حباب ســکه نیز در اثر واگذاری سکه توسط 
بانک مرکزی بوده اســت.این کارشناس بازار سکه و طلا 
بــرای روزهای آتی پیش بینی کرد: با توجه به اینکه فردا 
بازارهای جهانی بازگشــایی می شــود و طی مدت اخیر، 
در بازار جهانی، نوســان اونس جهانی طلا نیز بسیار بوده 
است؛ لذا بایستی منتظر وضعیت اونس پس از بازگشایی 
بازار باشد. علاوه  بر مسائل داخلی، در مسائل خارجی نیز 
متغییرهای زیادی داریم و به  تبع تغییرات خواهیم داشت 

اما مثبت یا منفی آن قابل پیش بینی نیست.

گروهی از فناوران یکی از شرکت های فناور مستقر در مرکز نوآوری دانشگاه صنعتی امیرکبیر علاوه بر دستیابی به غشای پیل های سوختی به 
مواد اولیه شیمیایی باتری های لیتومی دست یافتند.مصطفی ترکاشوند از محققان این شرکت  فناور مستقر در مرکز نوآوری دانشگاه صنعتی 
امیرکبیر در گفت وگو با ایسنا، گفت: از غشای پیل سوختی دستاوردهایی را عرضه کردیم که تاکنون ۳ ثبت پتنت امریکا داشته ایم.وی با بیان 
اینکه پیل سوختی عرضه شده قادر به تولید یک کیلووات ساعت انرژی است، اظهار کرد: یکی از مشکلات عمده صنایع دنیا، تامین انرژی است که با این دستاورد می توان گامی در زمینه 
تامین انرژی پاک و تجدیدپذیر برداشت.ترکاشــوند، مواد اولیه شــیمیایی را از دیگر دستاوردهای این شرکت نام برد و افزود: این مواد اولیه شیمیایی شامل نمک هایی است که در حوزه 
کاتالیست و همچنین برای کاربرد در باتری های لیتیومی مورد استفاده قرار می گیرند.ترکاشوند خاطرنشان کرد: باتری های لیتومی از دو بخش آند، سپراتور و کاتد تشکیل شده اند و ما 
در بخش کاتدها، مواد مختلفی را تولید کردیم که صنایع می توانند از داخل کشور تامین کنند.این فناور تاکید کرد: این شرکت همچنین تولیدکننده مواد اولیه کاتد باتری های لیتومی به 

شمار می رود و خدماتی را به صنایع فعال در این زمینه ارائه می دهیم.

مزایده فوق العاده سراســری ۵۹۷ ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی در 2۴ استان با ارزش پایه 
کارشناســی حدود 1۷۰۰ میلیارد تومان آغاز شــد.به گزارش ایسنا و به نقل از شــادا، به نقل از سازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی، مزایده فوق العاده سراســری ۵۹۷ این ســازمان در 2۴ استان با ارزش 
پایه کارشناســی حدود 1۷۰۰ میلیارد تومان که از 1۶ اســفندماه آغاز شده تا 21 اسفندماه ادامه دارد.در 
این مزایده انواع و اقسام خودروهای سواری )داخلی و وارداتی( و سنگین، ماشین آلات راهسازی، تجهیزات 
الکترونیکی، پوشاک، لوازم خانگی و . . . عرضه شده است. رمزگشایی این مزایده چهارشنبه 2۳ اسفندماه 

صورت خواهد گرفت.

عرضه خودروهای خارجی در مزایده اموال گام  کشور برای دسترسی به سوخت پاک
تملیکی

سکه و طلا ارزان شد
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معاون بنیاد ملی نخبگان اعلام کرد؛

خبر خوب برای جذب نخبگان در 
شرکت های دانش بنیان از ۱۴۰۳

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

رمضان!!

ازهر دری خبری !!

تشکیل لیست انتظار سه ساله برای خرید لامبورگینی روئلتو!

لامبورگینی اعلام کرد تمامی نسخه های سوپرکار ۱۲ سیلندر روئلتو تا اواخر سال ۲۰۲۶ فروخته شده اند و لیست انتظار سه ساله ای برای این خودرو تشکیل 
شده است.این خودروساز ایتالیایی چند ماه پیش از جایگزین آونتادور مشهور رونمایی کرد. اولین نسخه های روئلتو نیز اواخر سال ۲۰۲۳ به دست مشتریان 
رسیدند و نشان دادند که استارتی فوق العاده را زده اند زیرا لامبورگینی تائید کرده لیست انتظار بسیار طولانی ای برای خرید محصولات پرچم دارش وجود 
دارد.لامبورگینی با انتشار آمار فروش سال ۲۰۲۳ خود می گوید بیش از ۱۰ هزار خودرو را در ۱۲ ماه به فروش رسانده و رکورد تاریخی جدیدی را ثبت 
کرده است. اگرچه چنین رکوردی احساس برانگیز به نظر می رسد اما زمانی که بدانید روئلتو قبلًا تا اواخر سال ۲۰۲۶ پیش فروش شده بیشتر تحت تأثیر 
عملکرد این برند قرار خواهید گرفت. در واقع اگر فردی بخواهد سوپرکار هیبریدی لامبورگینی را امروز سفارش دهد آن را تقریباً تا ۳ سال آینده تحویل 

نخواهد گرفت.

بازگشت آبراموویچ به فوتبال؟

پیشنهاد

چهره روز

کتاب تماما مخصوص

بن کینگزلی
بن کینگزلی در سال ۱۹۴۳ در شهر یورکشایر در 
کشور انگلستان متولد شد و در پنج دهه فعالیت 
هنری به عنوان یک بازیگر صاحب سبک توانسته 
اســت جوایز بســیاری از جمله گلــدن گلوب، 
گرمــی، بفتا و SAG را کســب کند. کینگزلی با 
نقش آفرینی در فیلم گاندی به کارگردانی ریچارد 
اتنبرگ که در ســال ۱۹۸۲ اکران شد توانست 
توجه بســیاری از منتقدین و اهالی ســینما را 
به خود جلب کنــد. فیلمی که در آن کینگزلی 
نقش شخصیت گاندی را به بهترین شکل ممکن 
به تصویر کشیده است. پدر بن گینگزلی یک مرد 
هندی بود که در کشــور هند در صنعت ادویه 
فعالیت می کرد تا اینکه بعدها به کشور انگلستان 
نقل مکان کردند.بن کینگزلی یکی از آن بازیگرانی به شــمار می رود که بدون شــک بیش از یک بار 
اســتحقاق کسب جایزه اسکار را داشته ولی متاسفانه با چهار بار نامزدی برای کسب این جایزه تنها 
یک بار توانسته جایزه اسکار بهترین بازیگر مرد را به خود اختصاص دهد. او در سال ۱۹۸۲ برای ایفای 
نقش در فیلم گاندی توانست جایزه اسکار را کسب کند؛ فیلمی که به عقیده بسیاری از اهالی سینما 
با اینکه یکی از نخستین فیلم های کینگزلی به شمار می رود، بهترین نقش آفرینی او است. وی در سال 
۲۰۰۲ به پاس یک عمر فعالیت هنری در سینما از سوی ملکه انگلستان نشان شوالیه )Sir( را دریافت 
کرد و همچنین در سال ۲۰۱۰ در پیاده روی مشاهیر هالیوود یک ستاره به نام او ثبت شد. او با بیش 
از ۵۰ سال سابقه در حرفه بازیگری، نامزد و برنده جوایز بیشماری بوده است. ازجمله چهار بار نامزدی 
و یکبار دریافت جایزه اسکار برای فیلم گاندی، یک جایزه گرمی ، دو جایزه گلدن گلوب و یک جایزه 
بفتا. کینگزلی به دلیل بازیگری در نقش مهاتما گاندی در فیلم گاندی در سال ۱۹۸۲ بیشتر شناخته 
شده است که در ۵۵مین دوره جوایز اسکار موفق به دریافت آن شد. مطابق کتاب رکوردهای گینس 
حضور نزدیک به ۳۳۰٬۰۰۰ ســیاهی لشکر در سکانس مراسم تشییع در این فیلم، بیشترین تعداد 
افراد حاضر در یک فیلم بوده است کینگزلی در سال ۲۰۰۲ به پاس یک عمر فعالیت در عرصه سینما 
و صنعت فیلم بریتانیا موفق به اخذ نشــان شــوالیه )به انگلیسی: Sir( از سوی ملکه انگلیس گردید. 
همچنین در ســال ۲۰۱۰ در پیاده رو مشاهیر هالیوود ستاره ای به وی اعطاء گردید. در سال ۲۰۱۳ 

او موفق به دریافت جایزه بفتا گردید.

فرهنگ

کلان پیکــره زبــان فارســی، بزرگترین 
مجموعه دادگان شــامل ۳۵ میلیارد کلمه 
در همایش الزامات توســعه مــدل زبانی 
بــزرگ فارســی رونمایی شــد.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقــل از معاونت علمی، 
فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان ریاســت 
توســعه مدل  الزامات  جمهوری، همایش 
زبانــی بزرگ فارســی با عنــوان »هوش 
مصنوعی مولد قدرت حکومت ها« به همت 
ستاد توســعه فناوری های هوش مصنوعی 
و رباتیک معاونت علمی ریاســت جمهوری 
فنــاوری  و  ارتباطــات  پژوهشــگاه  در 
این  شــد.در  برگزار  اطلاعات)ایرانــداک( 
نشست، کلان پیکره زبان فارسی با حمایت 
ستاد توسعه فناوری های هوش مصنوعی و 
رباتیک و توســعه داده شده توسط یکی از 
شرکت های فناور رونمایی شد.این کلان پیکره با آزادرسانی به صورت open source با تنوع بالا و حفظ بافتار 
متن در دســترس عموم قرار خواهد گرفت.»مدل زبان بزرگ« یــا LLM )Large language model(، یک نوع 
نوآوری در حوزه هوش مصنوعی است که از شبکه های عصبی با پارامترهای گسترده برای پردازش پیشرفته 
زبان استفاده می کند.هوش مصنوعی مولد در یک سال اخیر بیشترین پیشرفت را به خود اختصاص داده و 
عمده سهم این پیشرفت متکی به مدل های زبانی بزرگ)LLM ها( بوده است.مدل های زبان بزرگ یک نوع از 
مدل های هوش مصنوعی است که توانایی پردازش اطلاعات چندجانبه را دارند. این مدل ها از قدرت بی نظیر 
خود در پردازش زبان برای ایجاد پاسخ های بهینه تر و بهتر به سوالات مختلف کاربران استفاده می کنند. در 
حال حاضر، طراحی و مهندسی دستورالعمل های بهینه برای این مدل ها از اهمیت زیادی برخوردار است و 

تیم های پژوهشی در دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی مختلف به این موضوع توجه ویژه ای دارند.

رونمایی از کلان پیکره زبان فارسی با ۳۵ 
میلیارد کلمه

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

بدون شــک هر فرد کتابخوانی با شنیدن اسم عباس معروفی، 
یاد کتاب فوق العاده زیبای ســمفونی مردگان می افتد. رمانی 
که از ماندگارترین کتاب های ادبیات ایران به شمار می رود. اما 
عباس معروفی کتاب های خوب دیگری هم دارد که یکی از این 
کتاب های خوب، کتاب تماما مخصوص اوست. تماما مخصوص 
که آخرین کتاب عباس معروفی اســت، داستان زندگی “عباس 
ایرانی”، روزنامه  نگاری تبعیدی اســت که بعد از آشفتگی  های 
سیاسی دهه شصت مجبور به فرا ر از ایران و مهاجرت به آلمان 
می  شود. راوی کتاب خود عباس ایرانی و پررنگ ترین شخصیت 
داستان هم خود اوست. واقعیتش من تا نیمه های رمان فکر می 
کردم عباس معروفی زندگی خود را نوشــته است، چون بسیار 
شبیه زندگی خودش است ولی به مرور متوجه می شویم که با 
شخص دیگری رو به رو هستیم و فکر کنم نویسنده این کار را از 
روی شیطنت انجام داده است.به نظر من رمان تماما مخصوص را می توان ترکیبی از رمان سمفونی مردگان – سال بلوا 
و فریدون سه پسر داشت دانست.کتاب نثر شیوا و گیرایی دارد و به سبک خاص معروفی نوشته شده، با فضایی سرد 
و تلخ و غم انگیز. با فلش  بک  هایی درست و به  موقع، گاهی از زمان حال پرت می شویم به گذشته  عباس در ایران و 
کودکی  ها و جوانی  اش و همین  طور گاهی از واقعیت به خیالات و رویاهای عباس.معروفی خیال و واقعیت رو جوری 
بهم آمیخته که گاهی نمی توانیم بفهمیم این اتفاقی که رخ داده، واقعیت است یا تراوشات ذهن آشفته  ی عباس. رادیو 
داشــت آهنگی از آرو پرِت پخش می  کرد که تا آن روز نشــنیده بودم و نداشتمش. چقدر آهنگ  های قشنگ در این 
دنیا وجود داشت که من نشنیده بودم. چقدر چهره  های زیبا از برابرم گذشتند که من آن  ها را ندیدم، چقدر رویاهای 
عجیب دیدم که وقتی از خواب بیدار شدم، هرگز دیگر به یادم نیامد، و بوی عطری از دست رفته در دلم چنگ زد که 
همیشــه تا همیشه خودم را نبخشم.از مرگ نمی  ترسیدم، از گیر افتادن می  ترسیدم. دم را که فرو می  دادم تا بازدم 
نمی  دانســتم چه بلایی ســرم می آید، در هراس این بی خبری می  خواستم از تنم فرار کنم. می  خواستم پر باز کنم و 
یکباره بگریزم، اما توی تنم گیر افتاده بودم.آدم چقدر احمق اســت که گاهی سرنوشــتش را می  سپارد به دست روز 
مبادا. گاهی چیزی کوچک می  تواند با سرنوشت آدم بازی کند، گاهی آدم نامه  ای را بی  دلیل حفظ می  کند که بعدها 

همان نامه سند محکومیتش می  شود.

مالک سابق چلسی ممکن است باشگاهی لالیگایی را خریداری کند.به گزارش ایسنا، رومن آبراموویچ علاقه مند خرید باشگاه والنسیا شده است. هواداران این تیم اسپانیایی 
امیدوارند با تغییر احتمالی مالک باشگاه، وضعیت تیم شان بهبود چشمگیری پیدا کند.به نوشته روزنامه آس، چلسی پس از فروخته شدن به رومن آبراموویچ، پنج لیگ 
برتر، دو لیگ قهرمانان اروپا، پنج جام حذفی، سه جام اتحادیه، دو عنوان قهرمانی در اروپا و یک جام جهانی باشگاه ها را به دست آورد. خیلی از این موفقیت ها به خاطر 
تزریق پولی بود که آبراموویچ به باشــگاه لندنی داشــت. میلیونر روس در نهایت پس از مسدودشدن دارایی هایش در انگلیس که در پی جنگ روسیه و اوکراین رخ داد، 
تصمیم به فروش باشگاه گرفت و تاد بولی آمریکایی مالکیت چلسی را عهده دار شده است.والنسیا پس از ۲۷ هفته با ۴۰ امتیاز در رده هشتم لالیگا قرار دارد و بعید است 

بتواند جواز حضور در لیگ قهرمانان اروپا را برای فصل بتواند به دست بیاورد.

معاون ســرآمدان و نخبگان بنیاد ملی نخبگان اعلام کرد: جذب استعدادهای 
برتر و نخبگان در بخش خصوصی و شــرکت های دانــش بنیان از ۱۴۰۳ در 
سامانه بنیاد به صورت مســتمر انجام می شود نه فراخوان محور.یاسین کیخا 
در گفت و گو با خبرنگار مهر، با اشــاره به جذب نخبگان در بخش خصوصی و 
شرکت های دانش بنیان اظهار کرد: بنیاد ملی نخبگان به منظور تأمین سرمایه 
انسانی اســتعداد برتر مورد نیاز در شرکت های دانش بنیان و بخش خصوصی 
کشور، بهمن ماه ۱۴۰۲ در کنار جذب نخبگان در بخش دولتی اقدام به انتشار 
فراخوانی برای جذب در بخش خصوصی کرد.معاون ســرآمدان و نخبگان بنیاد 
ملی نخبگان با اشاره به اینکه ۸۰ شرکت دانش بنیان برای جذب نخبگان اعلام 
آمادگی کردند، گفت: در اولین فراخوان مســتقل جذب اســتعدادهای برتر در 
بخش خصوصی و شرکت های دانش بنیان ۵۰۰ کدشغل اعلام شد.وی ادامه داد: 
اســتقبال مخاطبان از این فراخوان زیاد نبود و حدود ۶۰۰ نفر در این فراخوان 
بیشتر شرکت نکردند که البته تعدادی از این افراد در ارزیابی اولیه حائز شرایط 
نخواهنــد بود.کیخا در ادامه اعلام کرد که در ســال ۱۴۰۳ تعداد فراخوان های 
جذب بخش خصوصی و همچنین تعداد شرکت های دانش بنیانی که نخبگان 
را جذب خواهند کرد، افزایش پیدا خواهد کرد.معاون سرآمدان و نخبگان بنیاد 
ملی نخبگان با اعلام اینکه جذب اســتعدادهای برتر و نخبگان در سال ۱۴۰۳ 
مســتمر خواهد بود، در این باره توضیح داد و گفت: یعنی از سال آینده جذب 
در بخش خصوصی دیگر فراخوان محور نیســت و هر شــرکت دانش بنیان که 
متقاضی جذب باشــد، در سامانه بنیاد ملی نخبگان اعلام می شود و مخاطبان 
می توانند ظرفیت ها و فرصت های شــغلی را ببینید و بعد از ثبت درخواســت 
آنها را به شــرکت ها معرفی خواهیم کرد.وی در پاسخ به این سوال که آیا برای 
این کار ســامانه جدیدی راه اندازی خواهد شد، گفت: خیر سامانه فعلی بنیاد 
پاســخگوی این برنامه خواهد بود. ما در بهمن ماه یک تســت بر روی سامانه 
انجام دادیم و به نظرم همین ســامانه، این قابلیت ثبت درخواست ها به صورت 
مستمر را خواهد داشت.کیخا متقاضیان واجد شرایط برای این فراخوان را دانش 
آموختگان دوره های تحصیلی کارشناسی، کارشناسی ارشد، دکتری حرفه ای و 
دکتری تخصصی و متقاضیانی که دوره پسا دکتری را طی کرده اند، اعلام کرد 
و گفت: همچنین دانشجویان دوره های تخصص و فوق تخصص رشته های علوم 
پزشــکی یا دانشجویان این دوره ها که در سال تحصیلی زمان ثبت درخواست، 
دانش آموخته خواهند شــد، از دیگر افرادی هستند که امکان ثبت درخواست 
بــرای جذب در بخش خصوصی را دارند.وی افزود: همچنین مشــمولین انجام 
وظیفه امکان ثبت درخواســت برای جذب در بخش خصوصی و شــرکت های 
دانش بنیان را دارند اما برای متقاضیان جذب در هیأت علمی دانشــگاه ها این 

امکان وجود ندارد.

زارع پور خبر داد؛

پوشش فیبر نوری تا ۱۰۰ متری 
منازل می رسد

پوزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: پوشــش فیبرنوری تا نزدیکی منازل 
در حال حاضر طبق اســتاندارد فعلی تا ۳۰۰ متری به روز می شود که احتمالاً 
برای سال آینده تا ۱۰۰ متری هم پیش می رود.به گزارش خبرنگار مهر، عیسی 
زارع پور در مراسم رونمایی از سه سامانه تجزیه هوشمند انواع مرسولات پستی 
که امروز صبح در محل تجزیه و مبادلات مرسولات پستی برگزار شد در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به سوال خبرنگار مهر در خصوص وضعیت میزان پوشش و 
اتصال فیبر نوری در کشــور گفت: پروژه فیبر نوری طبق استانداردهای دنیا در 
دو مرحله انجام می شود که قدم اول »هوم پس« است که یعنی فیبر در نزدیکی 
خانه ها می رود که نام آن را پوشش گذاشتیم که در حال حاضر طبق استاندارد 
فعلی تا ۳۰۰ متری به روز می کنیم و احتمالاً برای ســال آینده تا ۱۰۰ متری 
شود.وی افزود: در قدم بعدی اگر کسی درخواست بدهد اپراتور مکلف است در 
مدت یک ماه سرویس را برایش فراهم کند که به این شرط می گوئیم نقطه تحت 
پوشش قرار گرفته است یعنی فیبر تا نزدیکی خانه مردم برود و سرویس دایری 
را داشته باشیم و در نهایت هر کس درخواست کرد اپراتور باید بتواند ظرف یک 
ماه برای فرد ســرویس را برقرار کند به این شــرط در سایت iranfttx آن نقطه 
سبز رنگ می شود.زارع پور ادامه داد: مردم باید درخواست بدهند که این امکان 
برایشان فراهم شود و باید مودم خود را ارتقا دهند. خیلی از اپراتورها مودم را به 
صورت قســطی روی سرویس حساب می کنند و عملًا هزینه زیادی برای مردم 
نخواهد داشت.وی در خصوص آخرین وضعیت اجرای فیبر نوری در کشور گفت: 
هدف گذاری امسال برای اجرای فیبرنوری در کشور این بود که ۳۵ تا ۴۰ درصد 
پوشــش فیبر نوری در کشور تمام شود که خدا را شکر در حال حاضر حدود ۷ 
میلیون خانوار تحت پوشش قرار گرفتند و طی مراسمی که این هفته خواهیم 
داشــت که اعلام پوشش هفت میلیون فیبرنوری در کشور را خواهیم کرد و تا 

پایان سال هم این آمار افزایش خواهد داشت.
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